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INFORMAČNÍ   LIST   O B C E   Ř Í M O V 
 

U S N E S E N Í 
z 44. zasedání zastupitelstva obce Římov dne 19. 5. 2010  

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

• předložené stanovisko KÚ Jčk odboru ŽP k ÚP Římov. Jedná se o nesouhlas k loka-
litám č. 1A, 1B, 8A, 8B v k.ú. Římov a č. 9, golfové hřiště v k.ú. Branišovice, z důvodů 
velkého záboru půdy ze ZPF; 

• informace z 1. schůzky volební okrskové komise k zabezpečení voleb do Poslanecké 
sněmovny Parlamentu ČR. Předsedkyní komise se vylosováním stala p. Ludmila 
Krištofová, místopředsedou p. Josef Petrlík. Starostou obce byla již předem na-
jmenována zapisovatelka p. Marie Bártů. Volební lístky budou voličům předány nej-
později do tří dnů před termínem voleb, zabezpečí členové komise a členové ZO; 

• zahájení prací, na základě přiznané dotace a provedeného výběrového řízení zhoto-
vitelem Stavební prodej J+K a.s. Ječná 26, Praha, pobočka Velešín, akce „Výměna 
oken a oprava fasády ZŠ Římov“. Okna byla dodána firmou K+B k.s. Chabičovice 10, 
stavební práce zabezpečuje firma Jiří Prokeš Římov; 

• zahájení prací drobných oprav komunikací a opravu komunikace Na Padělky za 
použití finanční podpory z fondu na odstranění škod po přívalových deštích, 
zhotovitelem – firmou Dopravní stavby HP Bohemia, Boršov nad Vltavou; 

• probíhající práce – nátěry venkovních oken a vstupních dveří Obecního úřadu a Pen-
sionu pro seniory; 

• informaci o částečném vyhovění žádosti přiznání dotace z fondu POV na opravu 
povrchu komunikace Školní ulice ve výši 160 tis. Kč. Odhadované náklady však činí 
cca 0,5 mil. Kč; 

• projednávání s vlastníky pozemků k uvažované trase výstavbě vodovodu Dolní 
Stropnice; 

• podepsání Smlouvy, starostou obce, o dílo Vypracování projektové dokumentace 
Římov – vodovod Dolní Stropnice s firmou AQUASERV, a.s. Č. Budějovice (dříve 
VaK j.č.); 

• předložený návrh finančního výboru při OÚ Římov na uzavření smlouvy – překle-
novacího úvěru s Českou spořitelnou, a.s., Oblastní pobočkou České Budějovice; 

• celoroční hospodaření svazku a závěrečný účet SMO regionu Pomalší za rok 2009 
včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření svazku za rok 2009 a to bez 
výhrad; 

• informace k vymáhání pohledávek obce; 
• informace k podmínkám vyhodnocení čerpání investičních dotací ze státního 

rozpočtu na výstavbu technické infrastruktury pro následnou bytovou výstavbu 
(výstavba ZTV Na Hájcích); 

• připomínku L. Zdařila k lepšímu objasnění změn v dani z nemovitosti. Za tímto 
účelem byla zveřejněna ve všech obcích veřejná vyhláška po dobu jednoho měsíce 
s možností nahlédnutí do seznamu plátců na OÚ. Z důvodu nového zákona přijalo ZO 
dne 16. 4. 2008 Obecně závaznou vyhlášku č. 1/008 o stanovení koeficientu pro 
výpočet daně z nemovitosti. Tento zůstal nezměněn a činí ze zákona nejnižší možnou 
hranici. Zákon neumožňuje ponížení, které dosud platilo v osadách. Nový zákon však 
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zvedl základní sazbu ze staveb a to z 1,- Kč/m2 na 2,-Kč/m2. Poplatek ze zemědělské 
a lesní půdy zůstal nezměněn. Především z těchto důvodů došlo k navýšením plateb 
této daně. ZO ponechalo výše zmíněnou obecní vyhlášku na nejnižší možné hranici 
pro občany s trvalým pobytem v obci. 

 

Zastupitelstvo obce souhlasí:  

• s  pověřením stavební komise při OÚ Římov na provedení výběru zhotovitele díla 
„Opravy ulice Školní Římov“ a to s ohledem na ponížení finančních nákladů; 

• s provedením opravy havarijního stavu šachet v chodníku kolem restaurace Malše; 
• a pověřuje starostu obce Římov k uzavření Smlouvy o půjčce – překlenovacího úvěru 

s Českou spořitelnou, a.s., Oblastní pobočkou České Budějovice a to do výše 1. 330 tis 
Kč, tj. dotace z Programu rozvoje venkova ze Státního zemědělského intervenčního 
fondu SZIF na akci „Výměna oken a oprava fasády ZŠ“; 

• rozpočtovou změnu č. 2. Jedná se o přijaté (případně schválené) dotace, včetně 
překlenovacího úvěru; 

• s úhradou nákladů za vyjmutí lesního pozemku ze ZPF. Tento nově směněný 
pozemek ppč. 1628/3, díly b, c, d, e o výměře 252 m2, zaměřeno dle GP č. 428-
22/2010 z 25. 3. 2010 k.ú. Dolní Stropnice, obec Římov, bude nadále sloužit jako 
komunikace; 

• s odprodejem části pozemku 1545/1 k.ú. Dolní Stropnice, p. I. L., jedná se o pozemek 
kolem rekreační chaty, která je trvale obydlena. Záměr prodeje byl zveřejněn; 

• s odprodejem částí pozemků cca 250 m2, pč. 15/1, zahrada, k.ú. a obec Římov. Jedná 
se o současné zahrádky u Třech křížů. ZO nabízí odprodej nejprve dosavadním 
nájemcům. V případě volných zahrádek obálkovou metodou dalším zájemcům; 

• s odprodejem části pozemku cca 150 m2, pč. 596/1, ostatní plocha, a části 598/2, 
ostatní plocha, k. ú. Dolní Stropnice, obec Římov, pozemek kolem rekreační chaty. 
Nabídka bude zveřejněna; 

• s odprodejem části pozemku  části pozemku pč. 596/1, ostatní plocha, k.ú. Dolní 
Stropnice, obec Římov. Pozemek se nachází mezi zastavěnými pozemky pč. 307 a 
308. Záměr byl již jednou zveřejněn ve výši cca 50 m2. Prodejem ppč 307 však došlo 
ke změně velikosti zbývající části. Z těchto důvodů bude učiněna nová nabídka 
odprodeje; 

• znovu souhlasí (souhlas nebyl omylem zapsán v minulém zápisu ZO) se sezónním 
pronájmem v době od 1. 5. do 30. 9. 2010, části pozemků cca 100 m2, pč. 1/1 
a 1356/13, ostatní plocha, k.ú. a obec Římov, za účelem zřízení letní předzahrádky 
s obsluhou hostinské činnosti; 

• s podáním žádosti na Pozemkový fond ČR o vydání pozemku pod veřejným 
chodníkem ppč. 1356/10 k.ú. a obec Římov. Chodník je v majetku obce; 

• s odesláním návrhu na uzavření nového splátkového kalendáře k úhradě pohledávek 
obce proti dlužníkovi p. Š.K.; 

• s předloženou žádostí fy AKTIV Opava s.r.o., o udělení souhlasu s užitím znaku obce 
Římov pro sběratelskou kolekci znaků měst a obcí ČR na reklamních předmětech 
„Buton“; 

• s  pověřením předsedy komise služeb Ing. J. Panochy a místostarosty Ing. F. Babky 
v jednání s provozovateli hostinců ve věci dodržování nočního klidu a tím i provozní 
doby  
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U S N E S E N Í 
z 45. zasedání zastupitelstva obce Římov dne 16. 6. 2010  

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

• probíhající práce akce „Výměna oken a oprava fasády ZŠ Římov“ a uzavření smlouvy 
–překlenovací úvěr s Českou spořitelnou, a.s., Oblastní pobočkou České Budějovice 
a to do výše dotace 1.330 tis Kč. Tato částka byla již zhotoviteli díla proplacena; 

• ukončení akce drobné opravy, výspravy komunikací a oprava komunikace na 
Padělky; 

• provedené šetření v ulici Panská ohledně problémů s odtokem dešťové vody; 
• poděkování starosty obce volební okrskové komisi a zapisovatelce za hladký průběh 

voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. Rovněž vyzdvihl a poděkoval za 
účast voličům v těchto volbách. Tato činila 73,17 %; 

• informace k volbám do zastupitelstev obcí 2010. Volby se uskuteční 15.-16. října 
2010; 

• informace o rozhodnutí Správní rady nadace ČEZ, které se týká projektu „Oranžové 
hřiště – Dětské hřiště v Římově“. Této žádosti nebylo vyhověno z důvodů 
upřednostnění jiných projektů; 

• předloženou Výroční technickou zprávu o provozu vodohospodářského majetku 
Římov za rok 2009 a předložený Rozbor nákladů speciální techniky: Římov – stočné. 
Pracovníky ČEVAKu a.s. budou ztráty prověřeny a v této věci bude dále jednáno; 

• podanou žádost prostřednictvím Advokátní kanceláře JUDr. Zd. Koupal – Mgr. J. 
Frejlachová, Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, prac. v Č. B. o 
převod vlastnictví k pozemkové parcele 1356/10 k.ú. a obec Římov; 

• oznámení o zahájení správního řízení – trvalé odnětí pozemků z lesního půdního 
fondu ppč. 1628/3 a 2173/2d2 k.ú. D.Stropnice, obec Římov; 

• učinění nové nabídky (odsouhlaseno v předcházejícím zasedání ZO) žadatelům o od-
prodej částí pozemků pč. 596/1 a části 598/2, ostatní plocha, k.ú. Dolní Stropnice, 
obec Římov. Záměr byl znovu zveřejněn; 

• uzavření nájemní smlouvy s p. M. Čásenskou na pronájem nebytových prostor 
kadeřnictví v Římově, za účelem poskytování kadeřnických služeb; 

• informace k vymáhání pohledávek obce proti povinným osobám – dlužníkům obce; 
• Valnou hromadou SMO regionu Pomalší odsouhlasení společného odeslání sbírky 

členských obcí některému postiženému regionu – svazku letošními povodněmi; 
• získané finanční prostředky SMO Pomalším na zhotovení infotabulí pro členské obce 

svazku celkem 32 tabulí. V katastru obce budou rozmístěny 3 ks a to v osadách 
Kladiny, D. Stropnice, Branišovice. Cena jedné infotabule činí cca 27 tis.Kč, povinný 
příspěvek obce cca do 9 tis. Kč; 

• přijetí nového zaměstnance R. Sýkory pro úklid obce, prostřednictvím Pracovního 
úřadu v Č. B. na dobu určitou. 

 

Zastupitelstvo obce souhlasí: 

• s ponecháním počtu členů zastupitelstva obce Římov pro další volební období 
v současném stavu, tj. 11 členů ZO; 

• se zhotovitelem díla Oprava ulice Školní – Římov – vyrovnání a zhotovení živičných 
povrchů s firmou Dopravní stavby HP Bohemia s.r.o., Poříčská 282, Boršov; 

• s ohledem na současný nedostatek finančních prostředků obce s odkladem 
proplacení chybějících nákladů, (Rozbor nákladů speciální techniky: Římov – 
stočné), které byly překročeny o 133 tis. Kč. Případně se zahrnutím do celkových 
nákladů výsledné kalkulace; 
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• s odprodejem části pozemku pč. 1935/2 cca 90 m2, k.ú. D. Stropnice, obec Římov 
a uveřejněním veřejné nabídky tohoto odprodeje; 

• s pronájmem nebytových prostor – kadeřnictví v čp. 23, za účelem provozování 
kadeřnických služeb; 

• s uzavřením Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene na pozemky 
v majetku Povodí Vltavy, st. p., Holečkova 8, Praha, ve věci akce Římov – vodovod 
Dolní Stropnice; 

• s uzavřením smlouvy o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu pro E.ON 
Distribuce , a.s., F.A. Gerstnera 2151/6, 370 49 Č. Budějovice. Kabel NN – Dolní 
Stropnice čp. 41. Pozemek pč. PK 2150, PK 2168 díl 2, k.ú. Dolní Stropnice, obec 
Římov; 

• s vyhověním žádosti p. M. Z. o finanční příspěvek na fasádu domu čp. 20 v Římově; 
• s přispěním finanční částky 10 tis. Kč do společné sbírky organizované SMO 

regionem Pomalší na pomoc postiženým regionům na Moravě letošními povodněmi. 

 

 
 

VOLBY DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY PARLAMENTU ČR 2010 
volební okrsek Římov 

 
Počet oprávněných voličů    641 
Počet vydaných obálek    469 
Počet odevzdaných lístků – hlasů   469 
Neplatné hlasy     003 
Platné hlasy      466 
Volební účast     73,17 % 

 
Č. Volební strana, koalice Počet hlasů % Pořadí 

1 OBČANÉ 1 0,21  

4 Věci veřejné 62 13,30 3. 

6 Komunistická strana Čech a Moravy 51 10,94 5. 

9 Česká strana sociálně demokratická 61 13,09 4. 

13 Strana Práv Občanů ZEMANOVCI 9 1,93  

15 TOP 09 77 16,52 2. 

17 KDU-ČSL 26 5,57 6. 

18 Pravý Blok 2 0,42  

20 Strana zelených 6 1,28  

21 Suverenita – blok Jany Bobošíkové 11 2,36  

23 Česká pirátská strana 2 0,42  

24 Dělnická strana sociální spravedlnosti 1 0,21  

25 Strana svobodných občanů 3 0,64  

26 Občanská demokratická strana 154 33,04 1. 
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HASIČI A HASIČKY ZE ŘÍMOVA MAJÍ OPĚT DRUŽSTVO!!! 
 
V sobotu, 15. 5. 2010 vyrazili na obvodovou soutěž do Krasejovky, kde muži skončili na 
krásném 7. místě a ženy na místě 5.  
 
Hasičský sbor nás reprezentoval v těchto sestavách: 
 

Muži Ženy 
    Jaromír Vajner      Petra Žáčková  
    Lukáš Krištov      Monika Žáčková  
    Pavel Gondek      Michaela Gondeková  
    Aleš Filippi      Hana Floriánová  
    Jan Cvrček      Tereza Cvrčková  
    Tomáš Šafránek      Veronika Cvrčková  
    Daniel Jaroš      Iveta Vlčková  

 
Přejeme další pěkné úspěchy. 

 

KuličkyJáda 2010 
První roční římovské KuličkyJády se uskutečnil v neděli 25. dubna 2010 v areálu místního 

fotbalového hřiště. Turnaje se zúčastnilo ve dvou kategoriích celkem 25 hráčů.  

  
 

Vítězové KuličkyJády 2010 
 

Z leva v horní řadě v kategorii dospělých:  
 

Jan Beskyd Míka (3. místo),  
Karel Majer (vítěz turnaje),  

Edwin Otta (2. místo).  
 
 

Dole z leva, v kategorii mladších:  
 

Kryštof Míka (2. místo),  
Ondřej Vaněček (vítěz)  

a  
Klára Vaněčková (3. místo). 

 
 

 
________________________ 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 



 6

AKCE NA KONCI ŠKOLNÍHO ROKU  
Červen, poslední měsíc školního roku, byl i pro římovské školáky na akce nejbohatší. 

10. června základní škola, jako každý rok, pořádala dětské odpoledne u příležitosti Dne dětí. 
Kvůli počasí muselo být o týden odloženo. Na dvanácti stanovištích si děti vyzkoušely své znalosti 
a dovednosti.  

Děkujeme rodičům a bývalým žákům školy za výpomoc. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Jedno ze stanovišť na fotbalovém hřišti při dětském odpoledni v Římově 
 
Na školní výlet jsme jeli společně se ZŠ Sv. Jan nad Malší, ZŠ Doudleby a MŠ Ločenice – 

tentokrát autobusem. Naše cesta vedla do Prahy do dejvického divadla Spejbla a Hurvínka. Po 
představení jsme se přesunuli k Vltavě do přístaviště a hodinu se plavili výletní lodí ke Karlovu 
mostu.  

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Společné foto v Praze po plavbě lodí po Vltavě. 



 7

Jedno červnové dopoledne jsme vyrazili do Českých Budějovic. Dvě hodiny naši žáci 
strávili na dopravním hřišti, kde absolvovali pod vedením instruktora nejprve teoretickou část a 
poté si v praxi vyzkoušeli, jak by zvládli jízdu na kole či koloběžce na křižovatkách a kruhovém 
objezdu.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Instruktor v Českých Budějovicích vysvětluje dětem význam dopravního značení. 
 

Foto: M. Kalinicsová 
 

Děti z naší mateřské školy se rozloučily se školním rokem výletem do hlubocké zoologické 
zahrady a opékáním párků společně s rodiči na zahradě MŠ. 

M. Kalinicsová 

 
 
ROZHOVORY  SE  STAROSTOU  

Pane starosto, blíží se nové komunální volby a tím i konec dalšího Vašeho již pátého 
volebního období. Na jednom z posledních zasedání ZO jste prohlásil, že již nebudete 
kandidovat na funkci starosty. Myslím, že by bylo dobré, aby naši občané věděli něco o Vás. 
Jak se Vám dařila práce starosty, co jste dělal před touto funkcí. Asi by to bylo na dlouhé 
povídání, proto otázku rozdělím na dvě části. Na druhou byste odpověděl v dalším vydání 
Informačních listů obce. 

o 1. Takový malý životopis. Jak jste žil a  pracoval před tím, než jste se stal starostou. 
Kde jste vyrůstal, kde jste pracoval apod. Vaše životní   zkušenosti, záliby, koníčky. 
Vím, že ve Vašem případě to byl sport. 

o 2. Vaše působení ve funkci starosty, malé ohlédnutí za Vaší prací. Čeho si vážíte, co 
se podařilo, ale i nepodařilo. Co by se mělo zlepšit. Co byste poradil novému 
starostovi apod. Tuto otázku určitě ještě doplním.  

Možná ještě malá před otázka. 17. 6. byl odvolán českobudějovický primátor. J. Thoma. 
Vaše politická příslušnost je též ODS. Prosím o Váš krátký názor na toto odvolání a některé 
postupy v jihočeské ODS.  
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 Děkuji za položené otázky. O některých věcech by se dalo široce a dlouze diskutovat. 
Některé vyjádření názorů by asi zase nesnesly tyto stránky. Tak spíše jasně a stručně. 
K odvolání primátora nevím, zda vůbec mohu sdělit svůj názor. Nejsem totiž občanem Č. 
Budějovic, tudíž nejsem povolán k hodnocení. Přesto mám názor, že došlo k velmi nešťastné 
situaci. Pokud část členů ODS měla k práci primátora výhrady, tak se určitě daly řešit cestou 
diskuse, cestou výměny názorů apod. Každý primátor, každý starosta má chyby, mám je i já. 
Proč odvolání v této době, tj. čtyři měsíce před koncem volebního období? Připomíná to 
trochu velmi nešťastné odvolání naší vlády v době předsednictví EU. To co se děje v jihočeské 
ODS se i já dozvídám až z denního tisku. Určitě nesouhlasím s takovýmto postupem 
s takovou prezentací některých sdružení ODS. Toto veškeré dění se odráží na práci ostatních 
členů ODS. Pohledem nestranných občanů a voličů končí tak všichni dohromady v jednom 
pytli. Je velmi ztížena práce a dobrá činnost těch malých venkovských ODS. Tento pohled se 
může odrazit i v komunálních volbách v naší obci. Byl bych velmi nerad, aby práce nejenom 
starosty za ODS, ale celého zastupitelstva obce byla takto posuzována. Jsem přesvědčen, že 
v místní organizaci navrhneme dobré kandidáty do nastávajících voleb. Osobně si vážím 
toho, že se nemáme za co stydět, že se máme za čím ohlédnout. Vážím si toho, že jsem dostal 
5x důvěru vás všech občanů. Udělám osobně vše proto, aby na kandidátce ODS byli opět lidé 
se zkušenostmi, s dobrým renomé, aby byl umožněn vstup mladým lidem i ženám.  Všichni 
se nemohou stát zastupiteli, ale s jejich činností je a vždy bude počítáno v komisích při OÚ. 
Činnost komisí je velmi důležitá a já si vážím především těch aktivně zapojených členů. Ne 
těch, kteří se nechají zapsat jen na kandidátku a dále do komisí a tím vše končí. Pokud se 
týká osoby starosty na jehož kandidatuře v současné době pracujeme, tak věřím v dobrý 
výběr. Uvědomuji si své záporné vlastnosti, proto rád navrhnu osobu, která bude trochu 
opakem moji nátury. Neměl by být až tak silný patriot a tím se uzavírat jen pro Římov. 
Věřím, že navrhovaní kandidáti postrádají obdobné (mé záporné) vlastnosti. Starosta by měl 
být rozvážný, nebýt vznětlivý, aby ho jen tak něco nevyvedlo z míry, být obětavý. Vždyť výkon 
funkce starosty je svým způsobem oběť.  

Nyní už asi k vlastní otázce, tedy té první poloviny. Jsem přesvědčen, že jsem mnohým 
lidem znám, tak opravdu jenom v kostce.  

Otec Josef se do Římova přistěhoval v roce 1937. Rok poté se oženil. Řečí místních 
tudíž naplavenina. Toto slovo nepoužívám, ale velmi často jej slýchám, proto jsem si ho 
dovolil použít. Vždyť každý rod měl v obci svoji naplaveninu. Narodil jsem se po válce 
v obchodnické rodině. To již jako další stupeň, prostě něco mezi naplaveninou a něco mezi 
rodákem. Sourozenci starší bratr Josef, znám jako předseda TJ Sokol Římov. Sestra Ludmila 
vdána ve Velešíně. Děti Helena vdaná, Vít ženatý a Štěpán. Čtyři vnoučata Martin, Ema, 
Michael, Eva. Dětství v padesátých létech nebylo tak ideální. Dostat se do středních škol jako 
děti živnostníka – obchodníka nebylo vůbec jednoduché. Po přijetí na jedenáctiletku 
v Kaplici, došlo k přesunu do Českého Krumlova, kam jsem se již nedostal. Musím přiznat, že 
to nebylo jen s ohledem na původ, ale i na učební výsledky. To co jsem si nikdy nepřál se 
stalo skutečností – nástup do OU do fabriky Jihostroj Velešín. Naskytla se však možnost 
nástavby. Tehdy jako experiment, dnes pod názvem pětiletý učební obor s maturitou. Vojnu 
jsem prodělal u tankového pluku v r. 1968, ne zrovna závidění hodnou. Častá ostrá cvičení 
vyvrcholila mezinárodním cvičením Varšavský štít v Polsku. Po letech se však vzpomíná na to 
lepší. Určitě na dobrou partu, na dobré kamarády. Po vojně jsem nastoupil jako vychovatel 
do SOU Motor. Doplnil jsem si vzdělání dálkovým studiem SPgŠ v Prachaticích. Po jedenácti 
letech jsem přestoupil do SOU obchodu a služeb, kde jsem byl až do roku 1990. Jako 
vychovatel jsem měl mnohem více času na sport a to jak aktivní, tak i na práci v oddílech 
mládeže. Závodní atletice jsem se věnoval cca 10 let. Na toto období vzpomínám nejraději. 
Oblíbená disciplína čtvrtka, půlka (400 a 800 m). Na tehdejší dobu jsem dosáhl docela 
dobrých časů 51,2 a 1:57,5. Kdyby mi někdo dnes nabídl možnost splnění některých přání, 
určitě bych mezi ně zařadil prolétnout si s lehkostí ještě jednou v životě tyto tratě. Prožít si 
ten zážitek rvavosti, dravosti někoho předběhnout, dokázat si to, že to musím udělat a pak 
následná radost. Toto snad někteří sportovci pochopí. Dalším koníčkem byla turistika, 
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zvláště v horách. Po založení rodiny přišlo i zahradničení. Tehdy bylo dosti nutné nějakou tu 
zeleninu si vypěstovat a k tomu chov domácího drobného zvířectva. Tyto koníčky mi Bohu 
dík vydržely vlastně až do dnešního dne. V těchto letech jsem zastával i různé funkce 
v různých spolcích mezi ně patří i 10 let předsedování TJ Sokol. Zkušenosti z tohoto období 
sportu, studia a vychovatelství, především práce s lidmi se mi staly velmi dobrým podkladem 
pro tu další pracovní polovinu života. A to už je o starostování. 
 
 
 

PŘEČTENO  Z KRONIK  OBCE  ŘÍMOV 
 
ROK 1970 

 

Úprava kina 
 Hned na počátku letošního roku začíná se s generální opravou zdejšího kina. 
Dosavadní dřevěné podlahy nevyhovují, trpěly vlhkostí a neměly dlouhou životnost. 
Vyměňují se, na podlahu, která bude betonová přijde podlahovina z PVC, budou udělány 
jakési stupínky, které budou odstupňovány, aby bylo lépe vidět a návštěvníci si nezacláněli. 
Kde je umístěno promítací plátno má být jeviště, toto jeviště bude zmenšeno, promítací 
plocha bude zvýšená, takže se tam bude moci promítat každý film. Bude tam nově 
zamontované osvětlení, jak v promítací kabině, tak v celém sále, světla budou zabudována, 
jak v nově upraveném stropě, tak po celé délce sálu ve stěně. Stěny budou potaženy 
koženkou, rovněž tak i všechny dveře. Budou tam také moderní větráky, vestibul bude 
obložen dlaždicemi, prodejna lístků (vstupenek) bude upravena v rohu vestibulu, který bude 
nově a vkusně vymalován. 
 Přijde tam ještě mnoho a mnoho věcí. Sám nevím, co vše tam přijde, neb je teprve 
začátek roku. Jak dlouho potrvá tato oprava a jak velkého nákladu si vyžádá, zatím  mi to 
není známo. To se vše během roku ukáže. 

 

Věžní hodiny 
 Věžní hodiny se nám přece jen vrátily a to i opravené. Dne 12. května byly naše věžní 
hodiny dány opět do chodu, aby se měli naši občané čím řídit, pokud jde o přesný čas. 
 V roce 1969, 3. března byly dány do specielní opravny hodin k opravě a to až do 
Rychnova nad Kněžnou. Trvalo to více jak jeden rok, než se nám vrátily zpět. Bylo mnoho 
urgencí, aby se hodiny opravily, aby se nám vrátily, zabýval se tím také časopis Dikobraz, ale 
komunální podnik města Rychnov n/K byl ke všem urgencím hluchý, nebo se při odpovědi 
nejapně vymlouval, jednou na to podruhé zase jinak. Když už nám došla trpělivost, obrátili 
jsme se (V.Hanzalík a já) přímo na předsedu MěNV v Rychnově n/K a teprve na jeho osobní 
zákrok byly nám v rekordním čase hodiny přivezeny. Soudruh Zahradník, vedoucí 
komunálního podniku, nepochlubil se, co mu předseda s. Karel Zeman za „pochvalu“ udělil. 
Náš dík patří s. Zemanovi (před. MěNV), neb ten je opravdu na svém místě. 
 Nu a hodiny nám již pěkně přesně bijí. 

 

Oprava zámeckých budov 
 Budovy našeho zámku dnes již je to „zámek“ jen podle pojmenování, dočkaly se, dalo 
by se říci, generální opravy. Budovy tuto opravu skutečně již potřebují. Když budovy užívalo 
JZD, bylo stydno podívat se na ně, neb neodvratně chátraly. 
 Dnes jsou budovy velmi pěkně a kvalitně opraveny. Z bývalé stodoly je vkusné 
skladiště a garáže. Ze staré sýpky byl vhodně upraven sklad. Budovy jsou opraveny, obíleny, 
střechy překryty, opatřeny okapovými žlaby. Byla také sundána stará pavlač a schody na 
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půdu, které vedly ze dvora. Je ještě třeba upravit prostranství dvora, na které snad také 
dojde. 
 Co by však bylo naléhavě udělat, opravit zámeckou věž, která neodvratně spěje ke 
zkáze; její střecha, jakož i dřevěné pilíře se opravovaly naposledy v roce 1916. Snad až dojde 
k havarijnímu stavu věže, pak se nad ní také někdo smiluje, památkáři jsou hluší a MNV 
nemá tolik, aby tuto opravu dal udělat. 

 

Úprava chodníků 
 V Horním Římově začalo se s úpravou, lépe řečeno s děláním chodníků a to od čp. 36 
tj. Aloise Beneše. Chodníky se dělají cementové a vedou zatím až po čp. 44 tj. k Bártům, 
směrem do Dolního Římova. 
 Na dělání chodníků pracují naši důchodci s. Alois Beneš, Jan Housa a Jan Bobr. 
V dělání chodníků se bude postupně pokračovat až tyto se napojí na chodníky v Dolním 
Římově. 

 

Zahájení kina 
 Skoro po roční odmlce se zahajuje promítání v našem nově zrekonstruovaném kině. 
Jako má nyní Římov kino, to mu mohou klidně závidět některá města. Vždyť rekonstrukce 
kina nestála maličkost,vyžádala si celkového nákladu 165 000,- Kč. 
 Kdo znal dřívější „staré“ kino u nás, ten by je nyní nepoznal. Máme skutečně ukázkové 
kino. Ta krásná vybavenost uvnitř kina, stěny jsou potažené koženkou, rovněž tak dveře, 
které mimo toho mají závěsy, upravená promítací plocha, nové osvětlení, nově upravené řady 
sedadel, nové topení a větrání, upravená promítací kabina, vestibul, chodby vymalované a 
obložené dlaždicemi, místnost pro prodej vstupenek. Komu za vše vzdát dík, předně 
samotnému MNV, jeho vedení, které nese náklady renovace, pak známému odborníku s. 
Krychovi, krajskému techniku, z vedení krajského podniku st. filmu, který vlastně vytvářel 
interiér kina a byl iniciátorem toho, co v kině máme a konečně vedoucí kina s. Mrkvičková, 
která obětavě se starala a to, co se pro kino udělalo. 

 

Stavba šaten Sokola 
 Tělocvičná jednota Sokola přistavuje, lépe řečeno staví na hřišti u noclehárny moderní 
šatny pro svoje sportovce. Stavba provádí se v akci „Z“ a je financována z prostředků MNV. 
Na stavbě pracují převážně důchodci, s. Hanzalík, Beneš, Housa, Candra, Mikeš a pak aktivní 
členové Sokola s. Michl, Skůpa, Martínek a celá řada dalších sportovců.  
 
 
ROK 1975 

 

Opravuje se zeď 
 Stála zde již celá léta otlučená a neopravená a konečně dochází na její opravu a vy se 
ptáte koho čeho, nu přece kostelní zdi, řekl bych dnes MNV.  Zeď vede kolem silníce a byla 
letos velmi pěkně opravena. 
 Zednický mistr Jan Hanzlík se svým pomocníkem Frant. Candrou uplatnili své 
zednické umění, takže zeď dnes svítí bělostí. Kolem zdi prý půjde chodník, budeme se na něj 
těšit. Opravu zdi a výlohy s tím spojené hradil MNV. 

 

Boj o záchranu lípy 
 Ve smyslu ochrany stromů a zeleně, kterou vydala Česká NR atd. svádím boj jako 
kronikář o záchranu naší staré, památné lípy asi šest set let staré, která stojí na prostranství 
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před kostelem, tj. dnes na pozemku MNV. Tato památná lípa volá po pomoci a potřebuje 
okamžité záchrany a to odborné. Strom začíná povážlivě usychat. Tato naše lípa je chráněna 
státní péčí „strom chráněn státem“, jak hlásá na něm upevněný štítek. Jako na nejbližší 
instanci obrátil jsem se písemně o záchranu této lípy na „Komisi pro zvelebování při MNV“, 
která by měla mít ve své kompetenci zájem o její záchranu, leč nepořídil jsem. Komise, příp. 
její někteří členové jsou toho názoru, avšak mylného, že o stav má pečovati, když stojí před 
kostelem farní úřad, zapomínající na výbor NR, který přesně určuje, že tato kompetentnost je 
MNV a pak „Krajské památkové péče“. Obrátil jsem se proto na Památkovou péči, lépe 
řečeno na Krajskou památkovou péči v Českých Budějovicích opět dopise, aby mi bylo 
sděleno na koho se již obrátiti, aby strom byl zachráněn, ovšem zase ticho, neodpovídají, tedy 
se obracím na výbor Lidové kontroly při krajském národním výboru v Českých Budějovicích, 
který jediný snad mi dá radu a pohne s kompetentními činiteli  jak lípu zachránit. 
 Dne 25. října letošního roku byla opět přeměřena stará, asi šest set let stará lípa, která 
stojí na prostranství před kostelem. Tato lípa má ve svém objemu 7,23 cm. 
 V roce 1963 10.8. měřil lípu rodák z Chodče Tomáš Holý a naměřil lípě v objemu 6,20, 
je tudíž vidět, že lípa má v sobě dosti života a žije. Chceme věřit, že se lípa dočká již brzy 
opravy, je třeba ořezati odumřelé kmeny, pak lípu stáhnouti v horních větvích obručemi, aby 
nedošlo k jejich rozlomení a k jiným úpravám, jen čekáme, až odbor kultury ONV nám 
poukáže příslušnou částku na její opravu. 

 

Pokrývání ambit 
 V měsíci srpnu letošního roku dochází k tomu, že se celé ambity zdejšího kostela nově 
překrývají. Správce kostela farář Karel Šmákal zakoupil ještě v zimních měsících dostatečné 
množství střešních tašek, tyto sem z Týna nad Vltavou dopravil a uskladnil na prostranství 
před kostelem. Bylo jich zakoupeno celkem 40 000 kusů. Část tašek, které byly uloženy podél 
kostelní zdi vedoucích k silnici neznámý poberta pomohl je uklidit, odcizil přesně 1 000 
tašek, aniž by byl někdo něco zpozoroval. 
 Pokrývání ambit prováděli jednak odborníci, pokrývači, bratři Šrámkové z Velešína a 
jejich pomocníci a také velmi pomáhali dobrovolní brigádníci z řad zdejšího občanstva. Práce 
to byla velká a namáhavá, ale dala se při troše dobré vůle včas zvládnout. Na jaře příštího 
roku bude se v pokrývání dále pokračovati a to se bude překrývati Loreta, která už nutně 
potřebuje přestřešit. Tím je opět na hezkých pár let postaráno o údržbu střechy kostela.  

 

Dělání vodovodu 
 Konečně přece po letech dlouhého čekání dostane naše obec vodovod, který zde mohl 
být od roku 1942. Tehdy starosta a radní prohlásili, že mají vody dost, každý měl vlastní 
studnu, tak na co prý dělat pro „zámek“ vodovod. Domnívali se bláhově, že vodovod bude 
sloužit toliko pro číslo 1 „zámek“ a pro lidi ne. Je o tom obšírně napsáno v II. díle kroniky 
„Hříchy našich starostů“. A nyní přece uskutečňuje se dávný sen míti v naší obci vodovod. 
Teprve v průběhu přípravy stavby Vodního díla v Římově naskytla se možnost uplatnit 
požadavek na vodovod pro Římov v rámci investiční akce stavby Vodního díla. Do tohoto 
projektu se však dostal jen požadavek na vybudování hlavního vedení, které budovatele 
přehrady přivedou z vodojemu v obci Netřebice, kde jest vodovod pro okresní město Český 
Krumlov, přes Velešin do Římova. 
 Tím byl zpracován projekt velkého významu pro naši obec. Byl vybudován vodojem 
v Horní Vesci již v rozsahu, aby vyhovoval pro trvalé zásobování celé obce. Vodojem byl 
v rámci Vodního díla ukončen v roce 1974. Z tohoto vodojemu je vedeno potrubí v průměru 
15 cm, až do Horního Římova ke kapličce, kde bylo vybudováno rozdvojení, jednak pro 
stavbu, jednak pro přípojku do obce cestou směrem k objektům JZD. 
 Jednáním s odborem Vodního hospodářství v Č. Krumlově byla přislíbena voda pro 
obec až po té, kdy bude provedeno zesílení přípojky do obce Velešin. Toto byla provedena na 
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jaře v roce l975 a tak vznikla i pro naši obec situace, kdy bylo možno započít s budováním, 
vodovodu i pro naši obec. 
 Vzhledem k tomu, že v projektu Vodního díla je i potrubí, které jde v profilu hlavní 
silnice až do části obce v Betlémě a dál až k předpokládané čističce odpadních vod. Bylo 
navázáno jednání z Vodními stavbami Sezimovo Ústí, zda by nepřevzali i úkol vybudování 
rozvodné sítě pro obec, kterou má zajistiti MNV v Římově v akci „Z“. Kladným jednáním se s. 
Bínou a s. Rambousem, jakož i na základě příslibu ředitele Vodních staveb s. Kratochvílem, 
byl dán MNV příslib převzetí úkolu za předpokladu, že budou získány finanční prostředky. 
V jarních měsících 1975 naskytla se možnost pro Vodní stavby získat litinové potrubí o 
průměru 8 a 10 cm a tak bylo urychleno i jednání na finančním odboru ONV a získán příslib 
finančních prostředků. Celková hodnota vodovodního řadu, který má zajistit MNV v akci „Z“ 
je 680 tis. Kč.  
 Tak bylo dne 15. 7. 1975 předáno staveniště a Vodní stavby započaly s výkopem. V roce 
1976 se pokračovalo s výstavbou vodovodu a občané si museli zřizovat přípojky na vlastní 
náklady. 
 
 
ROK 1980 

 

Trhá se dlažba 
 Trhá se dlažba na silnici. Před 40ti léty v roce 1940 usnesla se tehdá obecní rada, že se 
bude průtah silnice od hřbitova až do Horního Římova, buď asfaltovat, nebo dláždit. O tomto 
se už jednalo celá léta, ale k závěru se nikdy nedošlo, až v tomto roce 1940. Bylo tehdy 
v obecní radě mnoho schůzí, dohadů a hádek, jak a čím zamezit bezednému blátu na silnici. 
Bylo prosazeno, že se bude silnice dláždit kostkami a také se tak stalo. V roce 1940 se 
dodělala výdlažba a trvala až do června roku 1980, tedy plných 40 let. Byla by ještě vydržela 
léta a léta, ale letošního roku se dělá hlavní veřejná kanalizace a vodovod, tím se stalo, že se 
polovina silnice musela rozkopat a dlažba odstranit, napřed z jedné půli strany  a pak z té 
druhé. Dnes se dlažba z celé silnice trhá, odváží se na skládku, kostky se prodávají zájemcům. 
Silnice se bude štěrkovat, válet, postřikovat asfaltem, posypávat drtí a nechá se na zkušebním 
provozu a pak teprve definitivně asfaltovat. 
 Římov je v přítomné době tak dokonale rozkopán, že se pomalu ani nedá venku 
chodit, Brodíme se blátem. Lidé si nechávají zavádět do domu jak kanalizaci, tak vodovod, 
kdo by dnes Římov viděl, vypadá to jako po vybombardování. Opět je plno bláta jako kdysi 
bývalo. Trvá to již od měsíce února letošního roku, kdy se v kanalizačních prací od loňského 
roku pokračuje. Až budou všechny kanalizace hotové, celý srovnané a snad i vyasfaltované, 
bude to pěkné, ale to si ještě na vše nějaký čas, popřípadě rok počkáme. Tehdy, když se 
silnice dláždila, byla jedna mechanizace, lopata, krompáč a dřevěné ruční kolečko, ale práce 
šli skutečně velmi rychle a my se divíme tomu, že dnes při vší technice a všech technických 
vymožeností, moderních strojů, když se nemusí nic ručně dělat, jdou práce jen velmi málo 
kupředu.  
 Samotná dlažba byla dlouhá 823 metrů. 

 

Výstavba 
 V jarních měsících bylo započato s vyzdíváním nosného zdiva na mateřské školce  pro 
60 dětí.  V současné době je provedeno vyzdění hlavní dvoupodlažní budovy a hospodářské 
budovy. 
 Vodní stavby provedly hlavní kanalizační řad průtahem obcí včetně vodovodního řadu 
a výstavbu čistící stanice odpadních vod. 
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Opět ukazuje 
 Ptáme se kdo co. Korouhvička, čili ukazatel větrného směru na zámecké věži, opět 
ukazuje správný směr větru. Při poslední opravě zámecké věže byla sundána železná větrná 
vlaječka, které my Římováci říkáme „korouhvička“. Korouhvička nebyla řádně opravena 
(nedala se opravit) a když byla opět na věžičku upevněna, uvolnil se jeden z držáků (pantů) a 
ukazatel držel jen na jednom držáku, a špatně ukazoval. 
 Dne 11. července 1980 o 11 hodině vylézá s. Jerhot k vrcholu věže a opravuje ukazatel 
větrného směru „korouhvičku“. Ve výšce 25 m opatrně stojí a kyne přihlížejícím. Věž je 
pobita měděným plechem, po dešti je vlhká. Druhý den s. Jednot slézá věž, aby ukazatel 
natřel, promazal a uvedl do pohybu. 
 Na korouhvičce je egenberský znak, ozubené kolo, znázorňující mořeplavce (Egenberg 
byl bohatý zámořský kupec), pak jak havran vyklovává hlavu Turkovi apod. 
Ukazatel je na věži již od jejího postavení r. 1690, tolik jenom na vysvětlenou. Oprava 
železné, větrné vlaječky („korouhvičky“) a to montáž, demontáž i s natřením si vyžádala 
pouhých 700,- Kčs. 
 
 
ROK 1985 

 

Akce „Z“ v areálu TJ Sokol 
 Další neinvestiční akce „Z“ probíhá v areálu TJ Sokol a to nástavba sociálního zařízení 
- nová velká zděná budova. JZD Mír Ločenice a národní podnik Povodí Vltavy provedly 
sdružení finančních prostředků a přispěly částkou 100 000,- Kč. Bohužel na požádání o 
finanční výpomoc nepřistoupil kladně podnik Jihostroj Velešin (kde pracuje značná část 
občanů Římova) a na naši žádost poslal zápornou odpověď 

 

Výstavba nové požární zbrojnice 
 V tomto roce se družstva nezúčastnila žádných soutěží a nebyl uskutečněn 14. ročník 
soutěže o pohár ZO Římov z důvodu výstavby nové požární zbrojnice a bylo nutné, aby 
veškerá činnost byla zaměřena na tuto akci. Zástupcem OV SPO bylo rozhodnuto věnovat se 
v dalším roce dvěma věcem a to požárně preventivní činnosti a pokračování výstavby nové 
požární zbrojnice.  
 
 
PŘEČETLI JSME ZA VÁS – TÝDENÍK SEDMIČKA Č. B., č. 24 

„V Římově vyráběla  masky ze žabince, na Bali z tropického dřeva“ 
V budějovickém centru se rodí nová galerie. Chce ji otevřít Kateřina Štolcpartová*,která se před 
nedávnem učila v Indonésii vyrábět loutky a masky. 

Loni touto dobou vystavovala v Římově, kde má kořeny, obrazy inspirované zdejší 
křížovou cestou. Pak udělala státnice na DAMU, chvíli pobyla ve Finsku a v létě odjela studovat 
umění indonéských ostrovů. 

„Čas tam plyne úplně jinak, teď si v Čechách připadám zpomalená. Vliv má určitě počasí, 
protože v Indonésii je jen dvojího druhu – Buď je hezky,nebo prší. A velký klid domorodcům 
dodává jejich víra, že po smrti nic nekončí, takže není nutné stihnout v tomto životě všechno“, 
říká Kateřina Štolcpartová necelý měsíc po návratu. 

Téměř tři čtvrtě roku pobývala hlavně na Bali a na Jávě. Krátce se dostala i na ostrov 
Lombok, kde nadace Kintari z Prahy pomáhá stavět školu. „Ráda bych se tam vrátila, bavilo by 
mě učení. Děti jsou vděčné, že se jim někdo věnuje, a školy se moc považují,“ tvrdí 
osmadvacetiletá cestovatelka používající jméno Kati. 

Díky nadaci má škola studnu a teď čeští dobrovolníci budují umývárnu. „Voda je ve 
vnitrozemí velmi špatně dostupná“, líčí výtvarnice. 
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Setkání se zakladatelkou Kintari Janou Vozábovou, která nedávno pořádala i v Budějo-
vicích charitativní večer, ji zavedlo do rodiny uznávaného balijského umělce. Učila se od něj i od 
dalších řezbářů, jak se dělají tradičním způsobem masky a loutky. Spolu s další českou 
studentkou bydlela v jeho domě, který byl zároveň kulturním centrem celé vesnice. 
Třiačtyřicetiletý učitel I Made Sidia, který se coby pokračovatel tradice nazývá dalant, se věnuje 
tanci, divadlu, hudbě i výtvarnu. Tyto odbory propojuje v mezinárodních projektech. Umí 
anglicky, což v té oblasti není samozřejmé. 

Naučit se mluvit jazykem Indonésie bylo ale pro Kati nutné, aby se o sebe dokázala 
postarat. „K Smlouvání je hrozně důležité. Dá se tam najíst i bydlet velice levně, ale je třeba se 
zorientovat v cenách,“ radí. 

Žádost o stipendium jí nevyšla, proto jela na vlastní pěst a žila z úspor. Strava, bydlení 
a výuka ji dohromady vyšly asi na pět tisíc korun měsíčně. Když tamní obyvatelé vidí bělocha, 
mnozí mají pocit, že je hrozně bohatý a zkouší mu prodat své věci dráž.  Někteří dalangové 
dokonce neučí za peníze, ale za hmotné dary, třeba za kávu. 

Dívka s dlouhými světlými vlasy budila rozruch hlavně na Jávě, kde na rozdíl od Bali 
nejsou na turisty tolik zvyklí. Jedno dítě se prý při pohledu na ni rozplakalo. „Bálo se, že jsem 
čarodějnice,“ směje se. 

Jezdila po ostrovech na motorce jako všichni ostatní, včetně dětí od deseti let. Nejdřív 
žasla, kolik toho dokážou na tak malém stroji uvézt, a pak se to od místních naučila. Při stěhování 
vezla za zády celý svůj majetek. 

Studovala především indonéské divadlo zvané wayang kulit a jeho současné podoby jak na 
hinduistickém Bali, tak na muslimské Jávě. Vyřezávala ze dřeva masky a z kůže vyráběla pestře 
a do detailu zdobené loutky pro stínové divadlo. 

Stínohry jí uchvátily. „Nechávají velký prostor fantazii, působí křehce a poeticky. Divadlo 
je tam tak důležitá součást různých setkání, že nikdo nehledí na čas, představení trvá nejméně tří 
hodiny. Umělci nehrají pro publikum, ale pro radost bohům,“ oceňuje pokoru tamního divadla. 
Na působivosti mu dodají moderní projekce a rozmanitá světla. 

Do Čech přivezla asi deset vlastnoručně vyrobených loutek a masek. Například tvář snílka 
ze dvoubarevného dřeva a pestrou masku čarodějnice měnící se v koně. Zaujalo ji, že Indonésané 
uctívají nejen dobré bohy, ale i zlé duchy. „protože i zlo je součástí života. Bez něj by nebyl 
kompletní, dobro by nevyniklo.“ 

Ráda by tyto loutky rozehrála i na české scéně, ale kromě Sávitrí uváděného Divadlem 
Líšeň je těžké najít příběh srozumitelný a zábavy i pro naše publikum. Přemýšlí proto o Malém 
princi, který dává velký prostor fantazii. Výzvou je epos Rámájana, jeden z nejpopulárnějších 
příběhů na světě, který je dodnes živý v kultuře celé jihovýchodní Asie. 

Má také plán založit v Budějovicích galerii, která se zaměří mimo jiné na výborná díla 
inspirovaná Indonésií a šperky i jiné zboží z této země. K tomu si dala předsevzetí udělat sochu 
pro římovskou křížovou cestu. V Římově totiž vyrůstala. V době, kdy tam loni připravovala 
výstavu svých obrazů, se obec zrovna vzpamatovávala z útoku zlodějů na kapličky kalvárie. Kati 
předtím shodou okolností namalovala i ta místa, kde vandalové způsobili nenahraditelné škody. 
Teď by ráda některou z poničených kapliček doplnila sochou. 

Kromě obrazů v Římově tehdy vystavila i masky vytvořené z materiálů, které lze najít 
v okolí, včetně trav a žabince. „Křížová cesta nás nutí odložit masky, a zbavit se tím poslední 
zátěže,“ naznačuje souvislosti. 

Masky jsou významnou součástí folkloru Římovska, které proslulo tradicí masopustu. 
Když vyřezávala masky na druhém konci světa, uvědomila si Kati barevnost těch římovských. 
Významy jsou stejné: bílá značí čistotu červená je láska vášeň, černá smrt. 

Ač měla v Indonésii dost příležitostí detailně se seznámit s podstatou hinduismu 
a účastnila se mnoha obřadů, pobyt v Tichomoří naopak posílil její křesťanský pohled na svět. 
„Dřív jsem o tom moc nepřemýšlela. Tam se nás ale na to často ptali. A když jsem dokola 
vysvětlovala, jaká víra u nás převládá, hodně jsem si ujasnila. Ateista by to tam měl těžké, protože 
oni vůbec nechápou, že se dá žít vez víry“, shrnuje své pocity. 

A. Binterová 
*(dcera p. Hedviky roz. Nedorostové, Větrník – D. Stropnice. Kati měla několik velmi úspěšných, 
zajímavých výstav v Galerii obce Římov) 
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SPOLEČENSKÉ  AKCE 

 8. 8.   Divadelní představení pro děti – Loutkové divadlo Zvoneček 
  „Šípková Růženka“ bývalý parket na hřišti TJ (17:00) 
   
VÝSTAVY – GALERIE OBCE – „I“ CENTRUM  
 (vernisáže v 18:00) 

  2. 7. –  22. 7.  František Ringo Čech umělecké tisky 
23. 7. – 12. 8.  Lada Stará oleje   abstrakce  
13. 8. –   2. 9.  Milan Brodský st.  olejomalba 
   Milan brodský ml.  fotografie  

Otevírací doba: červenec – srpen každý den, tel.: 387 987 105, info.rimov@email.cz 
 
KONCERTY v ambitu kostela Svatého Ducha 
 
  4. 7.   „Ženský pěvecký sbor ROZMARÝN z Č. B.“ (16:00) 
25. 7.   „Žestě 200“ - žesťový kvintet z Nových Hradů 
22. 8.   Ledenický sbor a jejich hosté 
 
MUZEUM  ROUBENKA, stálá výstava „Římovské mašinky“, otevřeno Pá-Ne 
Případné informace a hromadné objednávky pan Gerhard HÖCHTL  
Tel. 723 367 315 (nutná znalost NJ) 
 
BOHOSLUŽBY 

  Římovská Letní pouť „Navštívení Panny Marie“ 
3. 7.  Mše svatá v předvečer pouti  18:00 
4. 7.  Mše svaté     7:15, 9:00 
  Slavná mše svatá    11:00 
  slouží P. ThDr. Zdeněk Mareš, děkan katedrály sv. Mikuláše v Č. Budějovicích 
  Svátostné požehnání a zakončení pouti ve 14:30 
 
Termín další poutě:  Podzimní pouť 19. září „Povýšení  sv. Kříže“ 
 
SPORT 
17. 7.  III. ročník Prázdninového turnaje ve fotbale (prezentace účastníků a rozdělení do týmů v 9:30) 

utkání  rozcvička      začátek zápasu 
  A : B      9:50          10:00 
  C : D    10:40        10:50 
  A : C    11:30        11:40  
  B : D    12:20        12:30 
  B : C    13:10        13:20 
  A : D    14:00        14:10  
24. 7.  Turnaj v beach volejbalu „O pohár starosty obce“ 
31. 7.  XXXV. Ročník „Putovní pohár TJ Sokol Římov“ 
  Program:   8:30  Římov  - SLAVIA ČB 
        9:45  AKRA Č.B - Římov (dorost) 
    10:50  SLAVIA - Ševětín  
    12:10  J.Hradec „B“  - AKRA Č.B. 
    13:20  Ševětín  - Římov 
    14:30  Římov dor. - J.Hradec „B“ 
    16:00  Finále  

TURISTIKA 

18.-22. 8. „Jizerské hory“ (ubytování Hejnice, Pension Dvůr) 
25.-26. 9. „Vysoké Taury“ (Alpin centrum Rudolfshütte 2.315 m)   
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KOPANÁ    
Od roku 1985 hraje prvé mužstvo TJ Sokol Římov nejvyšší okresní soutěž „okresní 

přebor“. Až v letošním ročníku se podařilo ostatním mužstvům připravit nám sestup do III. 
třídy. Chybělo 6 bodů k záchraně. Byla ještě malá naděje se udržet, ovšem Čtyři Dvory „B“ 
neudržely I. b třídu. Hráli jsme 25 let okresní přebor plus, ročníky 2005, 2006, 2007 I. b 
třídu, na náš oddíl kopané dobrá vizitka. Těžké je se srovnávat s mužstvy z větších míst jako 
Kamenný Újezd, Velešín, Borovany, Ledenice, Ševětín, D. Bukovsko, Horní Stropnice. Náš 
Římov celá léta válcoval mužstva z vyšších soutěží. Oddíl si uvědomuje, že ani ve III. třídě to 
nebude lehké. Planá, Boršov, Včelná, Hodějovice a další mužstva nám to rozhodně v návratu 
do okresního přeboru neusnadní. V nastávajícím ročníku 2010-11 musí být cíl: znovu 
postoupit mezi okresní elitu. Máme nadějné dorostence, věříme, že se také pokusí postoupit. 
Co je ovšem alarmující, nedostatek žáku, líheň v Besednicích již není intenzivní. Když naše 
mužstva žáků byla 4 x přeborníky okresu, 2 x žáci 2008 – 2009, mladší žáci 2005 – 2008. To 
jsme byli uznávání. Také se vyhrával pohár předsedy OFS. V loňském ročníku jsme umožnili 
mladým zahrát si vyšší soutěž v Roudném a Slávii Č. Budějovice. Výměnou za mladší ročníky 
méně fyzicky vyspělé, kteří neměli na krajskou soutěž. Hoši chodili na utkání, méně se 
prohrávalo, protože máme mládež na mladší žáky a ještě malý počet. Přestali nám chodit 4 
šikovní fotbalisté z Besednic, dali přednost jiné zábavě. Škoda. Do příštího ročníku nebudou 
hrát soutěž, jen přátelská utkání. Nejvyšší soutěž Okresního přeboru bude hrát dorost, muži 
okresní soutěž.      

J. Koupal 
 
DŮLEŽITÁ  UPOZORNĚNÍ  

Vydáno Červeným křížem a záchrannými organizacemi 
Záchranáři a řidiči ambulance si všimli, že u dopravních nehod má většina zraněných 

u sebe mobilní telefon. U zraněných osob, se kterými nelze komunikovat, ale zásahové síly 
neví, koho by měli z dlouhého seznamu adres kontaktovat. Řidiči a lékaři záchranné služby 
tedy navrhli, aby každý zadal do svého adresáře v mobilu osobu, kterou je třeba kontaktovat 
v nouzovém případě, pod tu samou zkratku. Mezinárodně uznávaná zkratka je: ICE = In Case 
of Emergency, (pro případ záchrany). Pod touto zkratkou zaznamenejte telefonní číslo osoby, 
která bude v případě nouze kontaktována policií, hasiči či první pomocí. Pokud chcete 
kontaktovat více osob, potřebujete ICE1, ICE2, ICE3 atd. Toto oznámení sdělte všem 
kamarádům a známým, aby tato zkratka nalezla celosvětové uplatnění.  

 
Výměna řidičských průkazů 

V obci Římov je ještě přibližně 47 držitelů řidičských průkazů, které se stanou k 31. 12. 
2010 neplatnými. Jedná se o řidičské průkazy, které byly vydávány od r. 1994 do konce roku 
2000. Páni řidiči nezapomeňte si vyměnit tyto průkazy v co nejkratším termínu. Bližší 
informace na plakátcích NEVYMĚNÍŠ – NEPOJEDEŠ ve vývěsních skříňkách, nebo na 
internetových stránkách www.vymentesiridicak.cz  
 
INZERCE 

Vážení občané, 
dovolte mi, abych Vás pozvala do znovu otevřeného holičství a kadeřnictví v Římově. 

Jedná se o provozovnu obce, kde rovněž působí masérka a pedikérka. 
Od 12. 7. 2010 se na Vás těší Marie Čásenská. 

Provozní doba každé pondělí od 12:00 do 16:00, 
po 16. hodině je nutné se předem objednat na tel. čísle: 739 476 521. 

 
___________________________________ 
Vydává OÚ Římov, PSČ 373 24, tel. 387 987 236. Registrováno pod evidenčním číslem MK ČR E 10040. 
Neprodejné. Redakce: J. Carda. Příspěvky jsou přijímány v jakékoliv formě (e-mail: evba@pf.jcu.cz).  
Otištěné příspěvky nemusí vyjadřovat stanovisko redakce.  
Uzávěrka příštího čísla 25. srpna 2010. 


